
PRoroKór, Nn voz

z sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie odb¡ej w 9 paídziernika 2002 roku
w sali Klubu Nauczvciela w Jedrzeiowie.

c'és¿ I

A d l
Przewodniczqca Rady Miejskiej o godzinie 9r5 otwarla obrady L sesji Rady Miejskiej

w Jgdrzejowie. Obrady rozpoczpto i kontynuowano przy obecnoéci na sali obrad 27 radnych na stan
28 radnych, co stanowi 96,4 % ogótu Rady. Przewodnicz4ca stwierdzila quorum prawomocne do
podejmowania uchwal.

Przewodniczqca Rady powitala radnych, burmistrza Leszka Kapcip, zastppcp burmistrza
Waldemara Wolniaka, naczelników wydzialów Urzgdu Miejskiego, kierowników jednostek

organizacyjnych gminy i wszystkich przybylych na obrady.
Przewodnicz4ca Rady zglosila kandydaturg radnej Elzbiety Wiéniewskiej na sekretarza

obrad; radna Wiéniewsk a wyrazlla zgodg.
Sekretarzem obrad wybrano jednogloénie radn4 Elzbietg Wiéniewsk4.

Ad .2 .
Na sesji w dniu 12 wrzeinia nieobecny byl I radny; nieobecnoSó zostala usprawiedliwiona.

Ad. 3
Burmistrz Leszek Kapcia wnosi o wykreSlenie z porzqdku obrad punktu l7 i wprow'adzenie

w to miejsce punktu.
17. ,,Uchwala w sprawie restrukturyzacji niektórych naleznoSci przedsigbiorców z t1tufu
zobowiqzaú podatkowych stanowi4cych dochody budzetu gminy".

Rada Miejska jednoglosnie przyjpla wniosek burmistrza.

Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloénie przyjpla porz4dek obrad

n*'u::o obrad:

CZESCI -  9paádziern ika

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quomm, powolanie sekretarza obrad.
2. Usprawiedliwienie nieobecnosci radnych na sesji w dniu 12 wrzeSnia 2002 roku.
3. Przyjgcie porz4dku obrad.
4. Przyjgcie protokolu z poprzedniej sesji.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Informacja o pracy Zarzqdu Miejskiego mipdzy sesjami.
7. Informacja o realizacji uchw'al podjgtych na poprzedniej sesji.
8. Ocena zmian w zagospodarowaniu przestrzennym na terenie miasta i gminy Jpdrzejów

w okresie 1998 - 2002.
9. Uchwala w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Zakladu Podstawowej Opieki

Zdrowotnej w Jqdrzejowie.
10. Uchwala lv sprawie wynajmu pomieszczefi na gabinety stomatologtczne dla lekarzy

stomatologów oraz sprzgtu stomatologicznego.
11. Uchwala w sprawie przyst4pienia do sporz4dzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego na obszarze miasta Jgdrzejów - terenu polozonego przy ul. Przypkowskiego.
12. Uchwala w sprawie przystqpienia do sporz4dzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego na obszarze gminy Jpdrzejów - terenu polozonego w miejscowoSci Cierno
Zaszosie.
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13. Uchwala w sprawie odst4pienia od sporzqdzenia
zagospodarowania przestrzennego na obszarze
ul. Malogoskiej.

zmiany czgéci miejscowego Plany
miasta Jqdrzejów terenu PrzY

14. Uchwala w sprawie wyra2enia zgody na oddanie w wieczyste uZytkowanie dla
Mieszkaniowej,,Przy s zlo 3ó" w J gdrzej owie ni eruchomoÉci komu nal nych.

15. Uchwala w spraw'ie obciqzenia nieruchomoíci komunalnych polozonych w obr

Spoldzielni

. 04 miasta

Jgdrzejowa i wsi Potok Maly, sluzebnoSciq gruntow4.
16. Uchwala w sprawie udzielenia bonifikaty od oplaf za przeksztalcenie prawa uzytkowania

wieczystego w prawo wlasnoéci.
17. Uchwala w sprawie restrukturyzacji niektórych naleznoSci przedsipbiorców z tytufu

zobowi4zan podatkowych stanowi4cych dochody budzetu gminy
18. Uchwala w sprawie zmian w budzecie miasta i gminy na 2002 rok.
19. Odpowiedzi na interpelacje.
20. Sprawy ro2ne.

czqSÓ II - 10 paidziernika

2 I . Sprawo zdanie finansowe za trzy kwartaly biez4cego roku.
22.Bilans zamknigcia kadencji 1998 - 2002.
23. Zamkniqcie obrad.

Ad 4.
Nie zgloszono uwag do protokotu z poprzedniej sesji w zwi4zku z czym zostal przyjpty

Ad s.
1 .

2

J -

4 .

5 .

6 .

7 .

Ad.  6

Radna Ewa Ptasznik pyta, dlaczego mieszkaúcy Brzeánicy - wbrew ich woli - zostali

,,przypisani" do Sudolu?
Radny Wieslaw Sulek wnioskuje, aby uporz4dkowaó sprawy zwiqzane z oczyszczaniem
miasta oraz Z.,EKOMEM" (miejsce przeladunku émieci, dezynfekcja kontenerów, umowy).
Radny Ryszard Pacanowski popiera wniosek radnego Wieslawa Sulka.
Radna Lidia Osiúska wnioskuje o zlikwidowanie zagro2en\a wynikajqcego ze zlego stanu

technicznego budynku przy ul. Kieleckiej.
Radna Lidia Osinska pyta, do kogo szkoly mog4 sig zwróció w sprawie przekazania

odzyskiwanych przy remontach plytek chodnikowych.
Radna Janina Szreniawa pyta, kto popelnil blad przy rozpatrywaniu sprawy Pani
zamieszkalej przy ul. I I Listopada l0l al15, i kiedy zainteresowania otrzyma odpowiedl na
pismo zloíone 3 miesiqce temu.
Radna Janina Szreniawa pyüa, czy na wczorajszym posiedzeniu Zarzrydu Miejskiego byly
rozpatrywane wnioski mieszkaniowe.

Nie zgloszono uw-ag do informacji o pracy Zarzqdu Miejskiego migdzy sesjami.

Nie zgloszono uwag do informacji o realizacji uchwal podjqtych na poprzedniej sesji
A d 7

Ad. 8
Uwag nie zgloszono.
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Ad.  9.
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jpdrzejowie jednogloénie powzigla uchwalp nr L1449102 w sprawie

zatwierdzenia zmian w Statucie ZaHadu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Jgdrzejowie.
fuchrvala nrLl449l02 w zal4czeniu do protokofu/.

Ad .  10 .
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloénie powzigla uchwalp nr L1450102 w sprawie

wynajmu pomieszczeú na gabinety stomatologiczne dla lekarzy stomatologów oraz sprzQtu

stomatologicznego.
/Uchwala nr L/450102 w zalqczeniu do protokotu/.

A d  1 1
Uwag nie zgloszono
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloSnie powzigla uchwalq nr Ll45ll02 w sprawie

przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze
miasta Jgdrzejów - terenu polozonego przy ul. Przypkowskiego.
/Uchwala nr Ll45ll02 w zalaczeniu do protokolul.

Ad. t2
uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jpdrzejowie powzipla uchwalg nr L1452102 w sprawie przyst4pienia do

sporzqdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze gminy Jgdrzejów -

terenu polozonego w miejscowoSci Cierno Zaszosie, nastppuj4c4 iloiciq glosów:

Przeciw - 0
Wstrzymalo sip - I

/Uchwala nr Ll 452102 w zal4czeniu do protokotu/.

Ad .  13 .
Uwag nie zgioszono.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloénie powzigla uchwalg nr L1453102 w sprawie

odst4pienia od sporz4dzenia zmiany czpéci miejscowego plany zagospodarowania przestrzennego
na obszarze miasta Jgdrzejów - terenu przy ul. Malogoskiej.
/Uchwala nr L/453102 w zalqczeniu do protokotu/.

Ad.  14.
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jgdrzejowie powzigla uchwalg nr L1454102 w sprawie wyraíenia zgody na

oddanie w wieczyste uzytkowanie dla Spótdzielni Mieszkaniowej ,,Przyszloéó" w Jpdrzejowie
nieruchomoÉci komunalnych, nastgpuj4c4 iloSciq glosów:

Z a - 2 6
Przeciw - 0
Wstrzymalo sig - I

Nchwa\a nr L1454102 w zaLqczeniu do protokofu/.
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Ad.  15
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska w Jgdrzejowie jednogloénie powzigla uchwalp nr L1455102 w sprawie

obci4zenia nierucñomoéci komunalnych polo2onych w obr. 04 miasta Jqdrzejowa i wsi Potok Maly'

sluzebnoéci4 gruntow4.
Nchwala nr Ll455lO2 w zalqczeniu do protokofu/.

Ad .  16 .
Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial,

zwiqkszyl bonifikatg z 4A do 50 Yo.
2e Zarzqd Miejski - uwzglpdniaj4c wnioski komisji -

Radny Ryszard Pacanowski uwaía, 2e
wnioskuje o zwigkszenie bonifikaty do 7A%.

50 o/o bonifikaty, to za malo i w zwiqzku z tym

Radna Janina Szreniawa popiera wniosek radnego Pacanowskiego; uwaza, ze odpowiednia

bylaby bonifikata w wysokoéci 70 - 80%.
Radna ElZbieta Wisniewska p)ta, jak zmieni4 sig wplywy do budzetu przy zmianie

wysokoéci bonifikaty.
Burmistrz Leszek Kapcia odpowiedzial, ze nie wiadomo, jakie bpd4 wplywy, poniewaz nie

wiadomo ile osób zechce skorzystaó z tej propozycji; na pewno nie wszyscy bpda chcieli

przeksztalció. Przy podjgciu tej uchwaly bedq mieli mozliwoéó zloíenia wniosku i skorzystania

z bonifrkaty tylko do koúca roku. Nie wiadomo na raziejak te sprawy bpd4 uregulowane w latach

nastgpnych. Mieszkañcy dosyó dlugo posiadaj4 grunty w wieczystym uzltkowaniu i z tego tytutu

istnieje obnizka ceny w stosunku do wartosci. Z symulacji przygotowanej przez Paniq Naczelnik

Meresiñsk4 wynika, Le przy 50% propozycji Zarzqdu Miejskiego faktyczne koszty przekszfalcenia

bgd4 wynosió do 29%. Nie mamy symulacji przy proponowanej T0oAbonifikacie.
Radna Janina Szreniawa powiedziala,2e na osiedlu Murawiec jest okolo 80 rodzin, które

dotychczas nie przeksztalclly. Gdyby bonifikata byla wyzsza, mieszkancy wykupiliby a gmina

mialaby pieni4dze.

Nastgpnie przystQpiono do glosowania wniosków radnych Janiny Szreniawy i Ryszarda

Pacanowskiego;
Z a  -  l 1
Przeciw - 14
Wstrzymalo sip - 1

Wniosek nie zostal przyjqty

Rada Miejska w Jgdrzejow-ie powzigla uchwalp nr L1456102 w sprawie udzielenia bonifikaty

od oplat za przekszlalcenie prawa u2ytkowania wieczystego w prawo wlasnoSci, nastppujqca iloSci4

glosów.
Z a - 1 6
Przeciw - 10
Wstrzymalo sip - I

/Uchwala nr L1456102 w zatqczeniu do protokotul.

Przewodnicz4ca Rady o godzinie 950 oglosila przerwg, która trwala do godziny 10"'.

A d . 1 7 .
Burmistrz Leszek Kapcia przeprosil radnych za to, 2e póino otrzymali projekt uchwaly;

wyjaénil, 2e ustawa w tej sprawie ukazala siq 23 wrzeénia z mocqobowi4zuj4cA od 1 paidziernrka.

a do 30 pa;idziernika Rady Maj4 czas na podjgcie stosownych uchwal. Zarzqd Miejski na

wczorajszym posiedzeniu rozpatrzyl mo2liwoSci wynikajqce z tej ustawy i chc4c zabezpreczyÓ
interesy malych prywatnych przedsigbiorców i mozliwo:íci pomocy im, przygotowal projekt

uchwaly. Dotyczy to tylko naleznoici stanowi4cych dochód gminy.
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Rada Miejska w Jgdrzejowie przy obecnoíci 26 radnych jednogloénie powzigla uchwalg nr

Ll457lO2 w sprawie restrukturyzacji niektórych naleznoici przedsigbiorców z tytulu zobowi4zan

podatkowych stanowi4cych dochody budzetu gminy.
/Uchwala nr Ll457lOZ w zal4bzeniu do protokotu/.

Radny Ryszard Pacanowski zapfialjak to sig stalo, ze zainteresowani punktem 16 obrad

mieli podane, aby przyjió na godzinp 1030 , radny pyla, czy mogQ wejlíó na salg obrad.
Przewodniczqca Rady Teresa Szwach zaprosila przybylych na salg obrad i powiedziala,2e

w sprawach róznych bedq mogti zabraó glos. P¡zewodniczqca wyjaSnila, 2e nie zosfala
poinformowana.iz mieszkaúcy przyjd1na godzing I lu".

Ad .  18 .
Uwag nie zgloszono.
Rada Miejska przy obecnoéci 26 radnych jednogloénie powzigla uchwalg nr L1458102

w sprawie zmian w budzecie miasta i gminy na 2002 rok.
fuchwala nrLl458l02w zalqczeniu do protokofu/.

A d  1 9
Burmistrz Leszek Kapcia udzielil odpowiedzi na wnioski i interpelacje.

l. Rarlna Eu,a Ptasnik plüt, dlaczego ntieszl¡¿uicy Brzehtic:-t' wbre.v, ich v'oli zostuli ,,ptz.t'pi.sani" do Sudolu?

Burmistrz Kapcia wyjasnil, ze nie zmienily sig granice; granica miasta przebiega wzdfuz ulicy

Kadlubka, a budynki znajduj4ce sig po drugiej stronie tej ulicy lez4 w obrgbie geodezyjnym Sudofu

Obecnie tocz¡ sip rozmowy w tej sprawie. Po osi4gnigciu pozytywnej opinii MSWiA oraz

zagwarantowaniu irodków finansowych bgdzie mo2na przyst4pió do wszczgcia procedury zm\any

granic geodezyjnych.

2. llarlnl'II'ieslav, Sulck wnioshje, altt' uporzrylkov,aé spravv zv,iqzane z oc4'szczatiem nio,sla oraz z ,,EKOltlF^\Í" lmie¡:sct

p rz e ladu n ku lm i e c i, d e 4t1fe k cj a k ont en e ró \'. u m o$1' ).
-1. Radnv R.vszard Pacanov'ski popiero v'niosek mdnego ll'ieslawa Sulka.

Burmistrz Kapcia odpowiedzial, 2e firma EKOM jest firma prywatn4 i miasto nie bqdzie

rozwiqzywaé problemów tej firmy; nale2y jednak uéciélió umowQ i egzekwowaó zawarle

uzgodnienia. Umowa podpisana ztqfirm4jest do wgl4du wlJrzgdzie Miejskim. W sprawie miejsca

do przeladunku Smieci mogE zwróció sip do Urzgdu i przyst4pió do przetargu.

1. Ra¿lna Litlia O.siúska vnioskuje o zlihtídov,anie zugro1enia vyuikajqcego ze zlego -slanu teclnicntego budynku pr4v ul-

Ki e I e c k i ej, n a vv so kos <' i ptzv st a n ku a u tob u.s ov' e go.

Burmistrz Kapcia odpowiedzia\,2elJrzqd Miejski bpdzie interweniowal w tej sprawie.

i. I7adn6 Lidia Osiúska ptta, do kogo szkoh, ntog¡¡ siq zv,róc'it tt, sptu¡'ie przekuzania ulz'skiv'attt'ch pn)' remontach phle*

chodnikov)'c'h.

Burmistrz Kapcia wyjaénil, ze plytki chodnikowe mozna odzyskaó wówczas, jeLeli gmina jest

zarzqdcqremontowanej ulicy. W tej sprawie nale|y zwracaó sip do Kierownika Jezewskiego lub do

Kierownika Chyli.

6. Radna Jütina Szrenia.na p1.ta, kto popelni! blqd pryt, rozpahtv'ttniu sprav')'Pani zontieszklej pr4' ul. 1l Li-slopada l0l

a 15, i kiedt,zainteresov'ania otzwto txlpoviedi na pismo zlo1one 3 miesiqc'e temu.

Kierownika Chyla odpowiedzial, 2ejego pracownik popelnil bt4d w tej sprawie. Zainteresowana
niezwlaczni e otrzyma odpowi edá.

7. Radna Janina Szrcniau,a pv-ta, czy na wczotajsa,,m posiedzeniu 
'Zarzqdu 

)liejskiego b¡'ly ,orOorrt*one v'ttioski

micszkaniowe.

Burmistrz Kapcia odpowiedzial, 2e na wczorajszym posiedzeniu Zarzqdu Miejskiego nie byly

rozpatrywane wnioski mieszkaniowe, poniewa2 posiedzenie poSwigcone bylo przygotowaniom do
sesji Rady Miejskiej. Wnioski mieszkaniowe bQdE razpatrywane na najblizszym posiedzeniu
ZarzEdu Miejskiego.
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Radny Wieslaw Sulek vwa2a,2e je2eli EKOM nie wyst4pi do Urzgdu Miejskiego w sprawie

miejsca do przeladunku émieci, to Burmistrz powinien wymusió od firmy respektowanie przepisów

sanitarnych.
Burmistrz Kapcia odpowiedzial. zejezeli nic sip nie zmieni w tej sprawie, to trzeba bpdzie

oglosió przetarg i podaó tak4 specyfikacjp, aby mozna bylo zabezpieczyó potrzeby.

Radna Ewa Ptasznik poinformowala, ze mieszkahcy BrzeLnicy wyrazaj4

zmiany granic. W przyszloéci nalezy wzi1ó to pod uwagQ.
Naczelnik Wydzialu Geodezji - Pani Leokadia Meresiúska zwrócila uwag4,

jest to przysiólek znajdujqcy siq w granicy administracyjnej wsi SudóI. Mieszkaicy

zameldowali sig przy ul. Brzetnica, a taka ulica w Jqdrzejowie nie istnieje.
Radna Ewa Ptasznik prosi o wyjaénienie, jak to sig stalo, ze mieszkancy mySl4 iz mieszkaj4

w Jgdrzejowie.
Burmistrz powiedzial, ze mieszkaficy zostan4 dokladnie poinformowani o sytuacji, zostan4

przeprowadzone rozmowy ijeéli bqda chcieli, zostan4 podjgte dzialania w-tej sprawie.
Radna Lidia Osiúska uwa2a" 2e nale2y dolozyó starai, aby powstala ulica Brzeinica, wtedy

problem zostanie r ozwiqzany .
Radny Ryszard Pacanowski prosi o informacje na temat wyniku rozprawy w NSA

i o odczytanie wyroku. Radny zwrócil uwagg, ze sprawa nie dotyczyla uchwaly, lecz zalqczntka,

Radny Pacanowski zapylal, czy jeaeli radca wystgpuje w sqdzie z ramienia Urzgdu Miejskiego, to

profity zlego tytutu przeznaczone s4 dla Urzgdu czy dla radcy.
Radca prawny - Pani Danuta Kiwiorska odpowiedziala, 2e do NSA wplynEta skarga na

uchwalg ZarzqduMiejskiego nr 195 zdnía6 czerwca 2001 roku. Wyrok w tej sprawie brzmial: s4d

oddala skargg. Uzasadnienie otrzymamy za okolo 3 - 4 miesi4ce. W ustnym uzasadnieniu podano,

iz Sqd uwa2a, ze uchwala nie narusza prawa. Zarzqd Miejski ma prawo decydowaó o swoim

mieniu. Wynika to z art.35 ustawy o gospodarce nieruchomoéciami.
W sprawie profitów za wygrane sprawy sqdowe Pani Kiwiorska zaprosila radnego Pacanowskiego

do siebie i zaproponowalaprzedstawienie odpowiednich przepisów w tym temacie.
Radny Pacanowski powiedzial'. ,,przez 4lata mialem na tyle dowodów, izPani Kiwiorska

nie jest przyjazna 2eby udzielaó szczególowych wyjaéniei. Mówip to z cal4 odpowiedzialnoSci4.
Nie jest to ujma dla radczyni, poniewa2 z jej strony w czasie tych czterech lat mialem bardzo duzo

przykrych opinii na temat mojej osoby. Jest mi z tego powodu bardzo przykro. Ieileli uraziiem

PaniE jako czlowieka - przepraszam". Radny Pacanowski uwa2a, 2e radca prawny musi byó nie

tylko rzecznikiem gminy, ale równiez dyzyó do tego, aby pomagaó ludziom. Radny Pacanowski
podzigkowal za informacjg w sprawie NSA i wyrazrl nadziejg, ze nowa rada z innymi, bardziej

kompetentnymi radnymi tp uchwalg zmieni.
Radna Janina Szreniawa zapyfala, czy sqd oddalil uchwalg. czy zalqcznik do uchwaly.
Pani Danuta Kiwiorska odpowiedziala, 2e s4d oddalit skargg.

Ad. 20
Radna Janina Szreniawa poprosila o powtórne przeanalizowanie punktu 16 ze wzglpdu na

to. iz mieszkaicy zostali wprowadzeni w blqd. Pani Szreniawa poprosila o odczltanie wniosku, jaki

postawila wspólnie z radnym Pacanowskim.
Na proébg Przewodnicz4cej Rady Pani Kiwiorska wyjaénila, ze uchwala zostala ju|

uchwalona, a w sprawach róznych moze zabraó glos kazdy, komu przewodniczqcy udzieli glosu.
Na wniosek radnej Szreniawy zostala odcz¡ana czgéó protokotu dotyczqca wniosku radnej

Szreniawy i radnego Pacanowskiego oraz wyniki glosowania w sprawie tego wniosku i w sprawie
uchwaly.

Mieszkaniec osiedla Murawiec II - Pan Czajor, powiedzial. 2e wraz z mieszkaúcami osiedla
zostal wprowadzony w blqd, poniewaZ mimo staran nikt nie poinformowal, o której godzinie
bpdzie rozpatrywany punkt 16 porz4dku obrad.
Pan Czajor w imieniu mieszkaiców i wlasnym przedstawil sytuacjg /pismo w zal4czenit/.

protest wobec

2e Brzeinica
jakimé cudem
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Pani sekretarz Renata Kawiorska wyjaSnlla, 2e w dniu w-czorajszym podczas rozmowy

powiedziala, Ze nie moze konkretnie odpowiedzieó, poniewa2 nie wie" jakie bqdzie tempo pr*:y

itady Miejskiej, moze to byó godzina 11, moze wpot do 11, ale sesja rozpó czyna sig o godzinie 900.

Radna Ewa Ptasznik zapl.tala, czy w zwi4zku z tym, i2 mieszkaicy zostali wprowadzeni

w bt4d istnieje mozliwoéó uchylenia podjgtej uchwaly i przeglosowania jej w obecnoSci

mieszkañców.
Radca Prawny - Pani Kiwiorska powiedziala, ze iladna uchwala nie mo2e byó podjeta pod

presj4 Aby przeprowadzió ponowne glosowanie nale|y wykaza{ 2e np. zaistniala pomylka. Tu nie

bylo zadnej pomylki, poza wnioskami nie bylo zadnej dyskusji.
Radna Janina Szreniawa powiedzial a, i2 czuje sig obrazona tym, iz Przewodnicz4ca Rady

powiedziala, 2e mieszkancy nie zwrócili sig do niej. ,.Zwrócili.sip do mnie" - powiedziala radna

Szreniawa. Poinformowala ich, ze sesja zaczyna sig o godzinie 900 i na tp godzing mieli przyjÉó.

Radna Lidia Osiiska wnioskuje, aby przeprowadzió ponown4 wycene dzialek i aby ta

wycena byla b ar dziej realna.
Radna Ewa Ptasznik wnioskuje o uchylenie uchwaly ze wzglqdu na dezinformacjg. Pan

Czajor przedstawil wyliczenia, z których wynika, ze wycena nie jest w porzqdku. S4 wigc

okolicznoÉci obiektywne, aby uchwalg przeglosowaó jeszcze raz.
Radca prawny - Pani Danuta Kiwiorska zwróclla uwagQ, ze nie jest mozliwe podejmowanie

uchwal w punkcie ,,sprawy ró2ne".
Radny Ryszard Pacanowsk\ uwaaa,2e nawet w najtrudniejszych sy'tuacjach jest mozliwoSÓ

znalezienia wyj3cia. Niech kazdy z pokor4 przyjmie fakt, 2e nie do koúca 2ycia jest radnym.

Radny Pacanowski wnioskuje o wprowadzenie do jutrzejszego porz4dku obrad punktu 16.
Przewodnicz4ca Rady powiedziala, 2e musi zasiggn4ó opinii, czy moLna podczas jednej

sesji uchwaly uchwalaó, uchylaó i znów uchwalaó.
Radny Ryszard Pacanowskiuwaaa,2e czasowo sesja moglaby zmieéció siq w jednym dniu

Radny uwa2a. Le ten, kto nic nie robi, nie popelnia blgdów. Radni maj4 byc rzecznlkami ludzi,

a jest mozliwoSó wyjScia z zaistnialej sytuacji
Radny Czeslaw Blicharski sprawg uwaaa za problematyczn4. Przy zapewnieniu 50 o/o

bonifikaty, nabywcy zaplacqdo 30 oá wartosci dzialki. Czy tojest krzywdzqce?
Naczelnik Leokadia Meresiíska poinlormowala, 2e przy 4O % bonifikacie odfatnoió

wynosilaby 30 - 33 Yo. Z wyliczeñ, jakie zroblla na wczorajszym posiedzeniu Zarzqdy Miejskiego

wynika, 2e przy 50 % bonifikacie nabywcy musiellby zaplació do 29 %o wartoSci tych dziaiek. Dla

osiedla Murawiec ll cena wynosilaby 29 oA warloici, poniewa2tam odlicza sig mniej uzytkowania
wieczystego.

Radna Elzbieta Wiéniewska zapytal.a, czy u2ytkownicy musz4 wykupió dzialki.
Naczelnik Meresiñska odpowiedziala, 2e nie musz4; s4 wlaScicielami czasowymi Gdyby

gmina potrzebowala coÉ zrobió na tym terenie, musi uzyskaó zgodg uzltkowników.
Radny Ryszard Pacanowskt uwaila. ze Rada moze decydowaó o wszystkich sprawach. Prosi

o przypomnienie anulowania uchwal: w sprawie likwidacji szkó1, w sprawie podatku od érodków
transportowych. DziS nale2y podjaó decyzjp w tej sprawie. Grupa radnych przedstawi odpowiedni
wniosek podpisany przez odpowiednia iloéó radnych.

Pan Czajor powiedzial. ze uz¡kownik ma oddany grunt we wladanie. Zmiana prawa

pozbawila uzy'tkowników praw, które mieli wczeÉniej. Pan Czajor zgadza siQ z radnym
Pacanowskim, te radny powinien byó rzecznikiem wyborców, dlatego domagaj4 sie
sprawiedliwoéci.

Przewodniczqca Rady o godzinie I 115 oglosila przerwQ, która trwaia do godziny 12t".

Radna Elzbieta WiSniewska zapytala, czy zdarzaly sig przypadki przeksztalcenia prawa
uzytkowania wieczystego w prawo wlasnoéci bez bonifikaty.

Naczelnik Meresinska odpowiedziala, 2e ustawa umo2liwiaj4ca przeksztalcenia istnieje od
1997 roku. W kw-ietniu 2000 roku Trybunal Konsty.tucyjny orzekl niezgodno3ó z Konstytucj4

,,skoro sprzeda2..to dzialki o tej samej wartoéci musza byó w tej samej cenie". W tym czasie
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dokonano kilkanaScie przeksztalcen. Nowela stanowi jednoznacznie, w jaki sposób obliczaó
wartoíó dzialki. Po wejiciu w zycie noweli zainteresowanie przeksztalceniem spadlo.

Radna Lidia Osiñska ponownie wnioskuje, aby urealnió wyceny dzialek lub powolaó innego
rzeczoznawcg, poniew aL cena tych dzialek jest kilkakrotnie wy2sza ni2 dzialek sqsiednich.

Naczelnik Meresiúska wyjasnila, 2e przeksztalcenie prawa uzytkowania wieczystego
w prawo wlasnoSci to sprzedaz bezprzefargowa. Cena nie moze byó mniejsza od warloéci. Wartoéó

ustala rzeczoznawca, a ceng wlaéciciel. Gmina na pewno nie weámie innego rzeczoznawcy. Jeili
SKO uzna, ze cena jest niewlasciwa, moZe pozwolió na ponownq wycenQ przez innego
rzeezoznawcA. Jesli druga wycena bgdzie znacznie odbiegaó od pierwszej, sprawa trafi do arbitra2u
w Lodzi.

Pan Czajor zwrócil uwagQ, ze nowelizacja ustawy mówi wyralnie, iz pod uwage bierze siq
wartoSó rynkow4 i na tej podstawie rzeezoznawca ustala ceng. W Urzpdzie Skarbowym
rejestrowane sq umowy kupna-sprzedüy i moZna zobaczyc,jakie sq ceny rynkowe. Ponadto na

osiedlu Murawiec II nie mo2na ustalió jednej ceny. Inn4 wartoSó majq dzialki blisko ul.
Partyzantów, a innq gdzieé dalej. Jest to ra2qca dysproporcja migdzy cenami. Rada ma mozliwoéó
udzielenia bonifikaty - ustawa nie okreila jakiej - mo2e wipc byó nawet 90 %. co przy tej cenie

byloby do przyjgcia.Przy nowej rzetelniejszej wycenie 80 % byloby do przyjgcia.Zblizamy sie do
podatku kastralnego - inna bgdzie wartoóó budynku na gruncie wlasnym, a inna na gruncie

dzier2awionym. Poza tym inaczej pracuje sig na swoim. ,,My nie musimy przeksztalcaó - my
chcemy". Ustawa zostala zmieniona w trakcie jej trwania. Gminy zaskarlyly do trybunalu
Konstytucyjnego, bo nie mogty decydowaó o wlasnym maj4tku.
Pan Czajor w imieniu mieszkaúców i wlasnym prosi, aby wzi4c to pod uwagg.

Pan Perzyúski zwrócil uwagg, 2e cena tych dzialek jest trzykrotnie wy2sza niz sqsiednich
Czy radni glosuj4c byli tego Swiadomi?

Radna Ewa Ftasznik powiedziala, 2e nie byli Éwiadomi w zwi4zku z czym wnosi

o reasumpcj g glosowania.
Radna Wisniewska zaprotestowala wobec takiego stwierdzenia. ,,JesteSmy na sesii,

podejmujemy uchwaly i nie jesteSmy przygotowani?"
Radna Ewa Ptasznik powiedziala,2e nie byla éwiadoma; przyjgla za pewnik to, co urzpdnicy

przedstawili Nie mo2najednak nie sfuchaó mieszkaúców. Nie jedna rodzina nie pozwoli sobie na

wydatek 8 - 9 tysiqcy, a pozwoli sobie na wydatek 5 tysigcy.
Radna WiSniewska zwrócila uwagg na fakt" iz Zarzqd Miejski zaproponowal bonifikatp

w wysoko$ci 4A oA. Na komisjach godzinami dyskutowano na ten temat, analizowano ró2ne
warianty. Teraz przeglosowano uchwalg. Osoby, które nie byly pewne swego stanorviska powinny

wstrzymaó sig od glosu. W punkcie,,sprawy ÍóZne" robiona jest pokazówka przed wyborami.
Radny Czeslaw Blicharski powiedzial , 2e na komisjach padaly ro2ne propozycje wysokoSci

bonifikaty. Jeéli zainteresowani maj4 pretensje do rzeczoznawcy, ze wartoSó jest zawy2ona,
powinni zaskarLyó wyceng. Przecie2 nie chcemy nikogo ok¡aSó. Nie wywierajcie presji i nie
mySlcie, 2e przed wyborami rada odda dzialki za darmo.

Radna Wiéniewska uwa2a, ze jest to podpowiedi dla zainteresowanych. Uchwala jest juz

podjqta, ale mog4 zaskar2yc wycenQ. Poza tym, o jakiej spraw-iedliwoSci powiedzq ci. ktorzy juz

dzialki wykupili?
Pan Czajor powiedzi al. 2e dzialki, które dostali w wieczyste uzytkowanie byty puste.

Wlasnymi nakladami uzbroilije i zagospodarowali. Nie wyci4gali rgki do gminy po mieszkania czy
pomoc. Nie sE stron4 w sprawie. Przyszli do radnych z proéb1 o zrozumienie. Jeéli slowa
zabrzmialy zbyt ostro * przeprasza.

Radna Janina Szreniawa powiedziala, ze gdy uchwala dotyczyla bonifikaty przy sprzedaíy
mieszkaú komunalnych, zostala cichutko przeglosowana, bo radni mieszkaj4 w tych blokach. Radna
Szreniawa py'ta, gdzie jest radca prawny.

Przewodnicz4ca Rady odpowiedziala,2e radca jest na rozprawie w s4dzie.
Radna Elzbieta Wiéniewska wyjasnila, ze swoje mieszkanie wykupila na dlugo przed

podjpciem uchwaly w sprawie bonifikaty. Poza tym jest sekretarzem obrad i jej obowi4zkiem jest



obrad
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pilnowaó porz4dku obrad. Ta dyskusja powinna odbywaó sip przed podjgciem uchwaly. Nie mozna

wracaó do punktu juL przeglosowanego.
Przewodnicz4ca Rady poinformowala,2e zasiggngla opinii i nie mozna podczas jednej sesji

uchwaly uchwalaó, uchylaó i znów uchwalaó. Panstwo zloZyl\ pismo w sprawie. Zastanowimy sig

w jaki sposób moZemy pomóc i odpowiemy. Jednak musimy przestrzegac prawa.

Radny Ryszard Pacanowski powiedzial, ze niektórzy radni nie zmienili sig przez fe 4 lata.

sprawujq swój mandat w ten sam sposób. Radny Pacanowski zlo2yl na rece Przewodnicz4cej Rady

wniosek o reasumpcjg glosowania lw zalqczeniu do protokolu/.
Radna Ewa Ptasznik wyrazila ubolewanie z powodu zgody burmistrza na opuszczenie sali

przez Pani4 Kiwiorsk4; burmistrz powinien byó zapoznany z harmonogramem pracy radcy.

Ptasznik ponownie wnioskuje o reasumpcjp glosowania.
Pani Rybak zapytala, czy burmistrz ma w planie zniesienie uchwaly o wyl4czeniu

niektórych mieszkaú ze sprzedu2y.
Burmistrz Kapcia odpowiedzial, ze wczeéniejsze deklaracje niewiele sig zmienily. Trudno

w chwili obecnej przesqdzaó. jaka bgdzie decyzja w tej sprawie. poniewa| Zarz4d jest cialem

kolegialnym. Na pewno jednak bpdzie to przedmiotem obrad.
W sprawie radcy - po to udziela radcy pelnomocnictwa, aby reprezentowala gming w s4dzie

O godzinie l23o rozpoczgla sip rozprawa.
Mieszkaúcy osiedla Murawiec II zapytali, na któr4godzinp maj4 jutro przyjsó.
Przewodnicz4ca Rady poinformowala" 2e obrady rozpocznq sip o godzinie 9*".

Przewodnicz4ca Rady zr,vrócila uwagQ radnej Janinie Szreniawa, która opuszczala salg obrad. ze

sesja jeszcze sig nie skoúczyia.
Burmistrz Leszek Kapcia poinformowal, Ze Jpdrzejów jest jednym z 6 miast w Polsce

ijednym z 30 w Europie, w których bpd4 przeprowadzone badania dotycz4ce przenikania ludnoSci

oraz zale2noéci migdzy miastem a wsi4. Badania rozpocznqsiE 15 listopada i beda przeprowadzone

pÍzezPolsk4 Akademig Nauk. Burmistrz poprosil o rozpropagowanie i pomoc w tej sprawie.
Burmistrz Kapcia poinformowal, 2e w wyniku wizyty w niemieckim Reichenbach zostalo
podpisane porozumienie o wymianie mlodzie2y i wspólpracy w zakresie: poglgbienia wiedzy

okraju, o Unii Europejskiej, o jgzyku, wymiany sportowej i gospodarczej. PodczasDni Jqdrzejowa
zostanie zorganizowane spotkanie z zaproszonymi delegacjami z zaprzyjuinionych miast.

Radny Ryszard Pacanowski uwaaa, 2e na piecz4tkach powinno byó uwzglgdnione, ze
jesteémy gminq miejsko - wiejsk4.

Radna WiSniewska zwróct\a uwagg, 2e piecz4tki s4 prawidlowe, bo nasza Rada nosi nazwp
Rady Miejskiej, a urzqd nazwp Urzpdu Miejskiego.

Przewodnicz4caRady o godzinie l25s oglosila przerwp w obradach do dnia nastgpnego, do
godziny 9oo.

CzpSó II - l0 paádziernika

O godzinie 9r0 Przewo dniczqca Rady wznowila obrady L sesji Rady Miejskiej.
Radni obecni zgodnie z list4 obecnoÉci stanowiqc4 zalqcznrk do protokoiu.
Przewodniczqcaprzekazalaprowadzenie obrad wiceprzewodnicz4cemu Rady Tadeuszowi Soplowi.

Przewodniczqcy obrad udzielil glosu radcy Prawnemu - Pani Danucie Kiwiorskiej.
Pani Kiwiorska wyjaénila, 2ejej nieobecnoió na czg3ci wczorajszych obrad spowodowana

byla zastqpowaniem gminy w sqdzie, co jest jej podstawolvym obowiqzkiem. Pani Kiwiorska
wyjaSnila, ze nie ma w zakresie czynnoéci uczestnict'i.va r.v sesjach - robi to na polecenie burmistrza
i Przewodnicz4cej Rady.
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Nastqpnie Pani Kiwiorska wyjaSnlla, 2e uzytkowanie wieczyste jest instl'tucj4 poSredni4 migdzy

pru*"* wlasnoÉci a prawem ograniczonym; daje prawo wladania na 99 lat, z mozliwoéciq

przedluilenia tego okresu. Mozna powiedzieó, ze jest to relikt prawa socjalistycznego.
Zawsze- od 1964 roku, uqrtkownik mógl przeksztalció uzytkowanie wieczyste w prawo wlasnoici

Wiele osób to zrobilo. W lg97 roku wyszla ustawa, która dala mozliwoió przeksztalcenia za

niewielk4 oplatq ustawa zostala oprotestowana. Trybunal Konstytucyjny uznal przepis za

sprzeczny z konstytucjq w zwi4zku z azym zostaly wstrzymane wszelkie decyzie. W 2001 roku

Sejm znowelizowal ustawg z 1997 roku i dal mozliwoSó Radom Gmin zastosowania bonifikat, ptzy

czym ustawa nie okresla ich wysokoSci - zale2y to od uznania Rady Gminy.
Z inicjatylvy Burmistrza projekt uchwaly w tej sprawie wniesiono pod o0brady Zarzqdu

Miejskiego, Ltó.y zaproponowal bonifikatg w wysokoÉci 40 o/o. Po przeanalizowaniu uwag komisji

Zarz4d Miejski przyj¿) bonifikatp w wysokoSci 50 oA i taki projekt przedlozyl Radzie.

Na sesji nie mog4 byó zglaszane poprawki, które poci4gajq za sob4 znaczne skutki finansowe. Na

razie moaliwoéó udzielenia bonifikaty obowiqr:uJe do koica biezqcego roku, ale w Sejmie znajduje

sip projekt ustawy, która zmieni ten okres na czas nieokreélony.
Tak jak w przypadku mieszkaú - nic nie stoi na przeszkodzie, aby nastgpna Rada zajpla sig tym

problemem.
Jezeli glosowanie w sprawie uchwaly bylo prawidlowe. bez presji, Swiadome, nie moZna zmieniaó

uchwaly na wniosek radnych, którzy zostali przeglosowani. Wczoraj na sali nie doszlo do

naruszenia prawa i zasad demokracji. Pani Kiwiorska przeczSrtala artykul z tygodnika ,.Wspólnota"
z dnia 7 grudnia 1996 roku pt. ,,Reasumpcje uchwal Rady".
Nastgpnie Pani Kiwiorska wyjainila. 2e aby mozliwa by\a reasumpcja, musz4 zaistnieó wa2ne

przyczyny. wada oSwiadczenia woli, blqd, pozornoéó, groiba. Czy takie okoliczno$ci mialy

miejsce? ,,Moim zdaniem - nie".
Pan Czajor powiedzial, 2e w dniu wczorajszym przyszli o 2 godziny za póáno, jednak nie

bylo to ich win4. Nie wszyscy mieszkaicy sq jednakowo zdeterminowani; rózne rodziny majq rózn4

sytuacjg. Uzytkownicy nie chcq gminy ,,naci4gqó", ale chc4 skorzystaó z prawa, które gmina moze

im daó. Pan Czajor uwa2a,2e nie ich win4 bylo to, iz spólnili sig. Nie muszq byó obecni na innych

punktach obrad. W sekretariacie powinni uzyskaó dokladne informacje, co do godziny uchwalania
danego punktu. Mieszkancy przyszli walczyó o swojq sprawg. Nie ma zapisu na ten temat

w-statucie Gminy, wipc nic by sig nie stalo, gdyby reasumpcja nast4pila. Czy nast4pil blqd
proceduralny - byó moze nie. Ale nie znajdujemy sig w s4dzie tylko na sesji Rady Miejskiej. Radni

byli pozbawieni mozliwoéci wysluchania racji mieszkaiców, co bylo niedopowiedzeniem.
Mieszkaicy chcieliby wiedzieó, w jaki sposób zostal wybrany rzeczoznawca i jakie kryteria

stosowal przy wycenie dzialek, na których uzytkownicy pracowali przez 2A laL co podnioslo
atrakcyjnoSó i wartoSó tych dzialek. Nie mo2na wyceny w ten sposób robió. Je2eli pod uwagq ma

byó brana cena rynkowa, to powinna byó to cena, przy której wlaSciciel chce sprzedaó, a nabywca
nabyó. Cenq tQ mo2na ustalió w ró2ny sposób. W naszym mieScie kilka osób staó na
przeksztalcenie, ale innych nie staó.
Te dzialki gmina otrzymala nieodplatnie, wipc nic na tym nie straci - moze jedynie zyskaó.
Niektórzy z nas nabyli prawo wlasnosci za okolo 600 zl. Niestety, nie wszyscy zdqzyli to zrobió
przed uchyleniem ustawy. Mieszkaúcy bgdq walczyó w tej sprawie, ale komu to bgdzie sluzyó?
DziS przyszli na rzeteln4 dyskusjg, nie jako strona w s4dzie. W zwi4zku z powyiszym Pan Czajor
prosi o ponowne rozpafrzenie tego punktu.

Radna Barbara Trzeszkowska Dzwonek powiedziata, 2e cala s¡uacja nie jest win4 tego
gremium. Sprawa z Zarzqdu Miejskiego poszla na komisje. Na posiedzeniu Komisji Oéwiaty Pani
Szreniawa i Pan Pacanowski nie wnosili o wy2szq bonifikatg. Wnioski komisji trafily na
posiedzenie Zarzqdu Miejskiego, który je przeanalizowal i uwzglgdnil To gremium prowadziio
dyskusje i nie wynikalo, 2e bonifikata ma byó wy2sza. W tych komisjach mogliécie Paústwo
uczestniczyó. JeSli nie zostaliscie powiadomieni - znaczy to, 2e czgéó radnych chce przenosió
rozwi4zywanie problemów na sesjp Jest to nieporozumienie i nieprawidlowoSó, bo po to
pracowaliímy w komisjach. W momencie, gdy podjpliSmy nieprzychyln4 uchwalg stawia sip
wszystkich radnych w sytuacji niezbyt przyjemnej.
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Radna Janina Szreniawa powiedziala, 2e Komisja Oswiaty w ogóle nie pracowala nad tym

punktem, natomiast na Komisji Budzetu stawiala wniosek o bonifikatp w wysokoéci 80 %,

a Komisja zatwierdzlla w wysokoSci 60 %.
Radna Elzbieta Wiéniewska poinformowala, 2e uczestn\czyla w ostatnim posiedzeniu

Komisji OÉwiaty i Przewodniczqca Komisji ma racjp. ta sprawa byla rozpatrywana. Jest to

w protokole, wiqc mozna sprawdzió. Pani WiSniewska powiedziala, ze jest przewodnicz4cq Komisji

Rewizyjnej, która poszla najdalej w propozycjach, jeéli chodzi o wysokoéó bonifikaty. Poddajp sig

regulom demokratycznym i proszg nie imputowaó mi, 2e nie wiem, co znaczy demokracja.
Radny Pacanowski powiedzial. 2e na posiedzeniu Komisji OÉwiaty nie padlo stwierdzenie,

co do wysokoéci bonifikaty, bo t4 sprawq powinny zaj4ó sip kompetentne komisje. Jest grupa

radnych, którzy dostrzegaj4 problemy ludzi i nie nalezy ich dyskredytowaó. Radny Pacanowski nie

zamierza oceniaó siebie. Nie jest to kampania wyborcza, która powinna byó pozytywna. Jeóli

oparycja ma odmienne zdanie jest w brutalny sposób niszczona przez wigkszoSó koalicyjna Ma to

kontekst polityczny i bierze górp nad rzeczywistoúci4 i zdrowym rozsqdkiem oraznad uczciwoSciq

w stosunku do mieszkaóców. Pytaó i krytykowaó jest rol4 radnych.
Radna Ewa Ptasznik wyrazila swój podziw za rzeczowe i rzetelne, pozbawione zloSliwoSci

wyst4pienie Pana Czajora; powiedziala, 2e uczestniczyla w posiedzeniach komisji, które wnosily

o 60 o/o bonifikaty. Wczoraj podczas glosowania czgsó radnych powiedziala,,nie" dla bonifikaty

w wysokoéci 5O oA. Radna Ptasznik ponawia swój wniosek o reasumpcjg glosowania ze wzglgdu na

nowe okolicznoSci i prosi o zajpcie stanowiska przezPrzewodnicz4ce-qo obrad.
Przewodnicz4cy obrad Tadeusz Sopel powiedzial, 2e zgodnie z wypowiedziq radcy

prawnego reasumpcja moze mieó miejsce wobec zaistnienia szczególnych okolicznoSci, a takich

w czasie glosowania nie bylo. Wobec tego wniosek jest bezzasadny. Ponadto rada nie ma prawa

zmieniaó uchwal ZarzEdu Miejskiego, jeSli zmiany te powodowatyby daleko idqce skutki finansowe

dla gminy. To stwierdzenie zamyka temat. Jest to równiez rada dla Paústwa, aby udawaó siQ na

komisje, które s4 wladne do stawiania takich wniosków.
Radna Janina Szreniawa powiedziala, 2eby Pan Sopel nie oSmieszal sig, bo kazdy ma prawo

przyjíé na sesjp.
Przewodni czqcy obrad Tadeusz Sopel przypomni al,, ze se to sprawy finansowe i nie mog4

byó zalatwione na sesji, poniewa2 w tym przypadku Rada nie ma prawa zmieniaó propozycji

Zarz4du.
Pan Czajor powiedzial, 2e wczoraj przedstawil zyski i straty i nie slyszal, ze jest to

nieprawda. Przy wylszej bonifikacie gmina bedzie miala wipcej wplywów. Poza tym, czy w naszej
gminie licz4 sig tylko pieni qdze ? Gdyby tak bylo, to nauczyciele nie dostaliby podwyzek, czy

nast4pily jakieé nadzwyczajne okolicznoÉci ?
Przewodnicz4cy obrad zwrócil uwagQ, 2e pan Czapr nie jest wladny wypowiadaó

stwierdzen w tej sprawie.
Pan Czajor powiedzíal, ze moae przyjió na sesjp, zabieraó glos i zglaszaó wnioski,

a przewodnicz1cy powinien wysluchaó. Wedtug mieszkanców nastqpily nowe okolicznoSci,
a debata w tej sprawie nabiera wymiaru politycznego.

Radna Wiéniewska uwa2a,2e glos oddala jako radna i nie mozna glosowania nazywaó
uprawianiem polityki.

Pan Kazimierz Grabowski zapytal czy mówi4c o budzecie Przewodniczqcy mial na myéli
budzet tegoroczny czy przy szloroczny.

Przewodniczqcy Sopel odpowiedziat,2e podpieral sig slowem radcy i chodzilo mu o budzet
w sensie ogólnym.

O godzinie 1005 przewodniczqcy obrad oglosil przerwe, która trwaia do godziny 10*".

Pani Halina Wojtasik zapytala, czy byly juz rozpatrywane wnioski mieszkaniowe;
powiedziala, ze Komisja Budzetu juz dwukrotnie zaopiniowala przydzial mieszkania dla niej. Pani
Wojtasik przedstawila swojq sytuacjg: powiedziala o chorym mQZu, który byt pracownikiem Urzpdu
Miejskiego, o problemach z wykonaniem podstawowych czynnosci zyciowych z powodu braku
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wody. Pani Wojtasik twierdzi, ze burmistrz tylko obiecuje mieszkanie, ale go nie daje, a ona maj4c

380 zlotych renty nie ma pienigdzy na koniaki, zalatwienie sprawy czy kupno mieszkania. Sprawp

opisaia do Pani PrzewodniczqceJ, która powiedziala, ze wnioski mieszkaniowe przekazane sQ na

Zarz4d i ten podejmie decyzjg.
Burmistrz Leszek Kapcia odpowiedzial, 2e Zarzyd Miejski ma opinig Komisji Budzetu.

Zarzqd bpdzie dzialat do czasu objgcia stanowiska przez nowego burmistrza. Sprawa bpdzie

rozpatrywana na najblizszym posiedzeniu Zarzqdu Miejskiego; czy mieszkanie zostanie przyznane

Pani Wojtasik ? Zarzqd Miejski jest cialem kolegialnym i nie wiadomo, jaka bgdzie decyzja. Do

chwili obecnej Pani Wojtasik miala wiele szans. To, co sig stalo nosi znamiona wymuszenia.

Zorganizowaliémy doruÉn4pomoc w postaci dowozenia wody. Pani Wojtasik mieszka w zasobach

prywatnych i miala juz proponowane mieszkania do zamiany.
Pani Wojtasik poinformowala, 2e mieszkanie proponowano jej w Zagalu. Ze wzglgdu na to,

iz obydwoje z mQzem sq chorzy nie mogla przylqó tego mieszkania, bo mialaby problemy

zwizyrt.amiulekarza. Woda, która jej przywieziono byla w dwóch 35 litrowych pojemnikach po

chemikaliach i bala sig tej wody u2ywaó. Mieszkanie, w którym mieszka dostala zUrzpdu idlatego

do Urzgdu zwraca sig o zamiang.
Przewodniczqcy obrad zapytal, czy Pani Wojtasik widzi zlq wolg kierownika Chyli, czy tez
problem le2y w,,dogadaniu sip".

Pani Wojtasik odpowiedziala, ze dowozenie wody nie rozwi4ze problemu. Od 17latczeka

na zamiang mieszkania, które jesf zagrzybione i nie nadaje sig do zamieszkan\a przez jej chorego

mgáa.
Radna Szreniawa przypomniala, 2e Komisja Budzetu dwukrotnie pozytywnie opiniowala

wniosek Pani Wojtasik. Kilka lat temu córka Pani Wojtasik zlo2yla wniosek o mieszkanie i dostala
je, ale byl to odrgbny wniosek.

Radny Ryszard Pacanowski powiedzial, ze jest to kolejny przyklad miasta, które wizualnie

wyglqda znakomicie, ale jak ka2da sprawa - ma dwie strony. Ta Pani egzystuje w XXI wieku

w takich warunkach - to wstyd. Chluby nam to nie przynosi. Sprawa nie lezy w gestii rady, ale Pan

Pacanowski apeluje do sumieú burmistrza i czlonków Zarzqdu Miejskiego, aby tozwiqzali tp

sprawg i nie zaslaniali sig Panem Chyla. Jest to problem ludzi nie maj4cych wody, bez której nie

moína 2yé.
Burmistrz Kapcia zwrócil uwagg, ze problem dotyczy nie tylko gminy, ale równiez

prywatnych wlaScicieli, na których ci4zy obowiqzek zapewnienia odpowiednich warunków. Kazdy

z radnych mial mozliwoéó zaapelowania do prywatnych wlaÉcicieli o poprawe tych warunków. %,
Pani Wojtasik mieszka w tym lokalu 17 lat. Trudno wnikaó w stosunki panujqce mipdzy

wlaécicielem a lokatorem. Rozwiqzaó mozemy pojedynczy problem, ale nie wszystkie. Pani

Wojtasik miala proponowane mieszkanie przy pl. KoSciuszki, ale odmówila i powiedziala, 2e
pójdzie tylko do bloku. W tej chwili jest wolne mieszkanie w bloku, ale chgtnych jest wielu.
Potrzebujqcych jest bardzo duzo - st4d apel do nastgpnej Rady, aby podjqta dzialania w tym
kierunku, bo takie sytuacje bgdq sig powtarzaó. Chgtnych jest wielu i niezale2nie od tego, co
zrobimy, ktoS bgdzie niezadowolony.

Pani Wojtasik powiedziala, 2e przez te 17 lat czekania, zawsze byl ktoé bardziej
potrzebuj4cy, a w tej chwili sama jest u kresu wytrzymaloSci. Mieszkanie iest zagrzybione;
burmistrz powiedzial, 2e nie wyobra2a sobie zostawió mnie na zimg w tym mieszkaniu. W
mieszkaniu w rynku te| byl grzyb. Stan zdrowia mg2a nie pozwala na przebywanie w takich
warunkach.
Pani Wojtasik bardzo prosi o przyznanie mieszkania.

Przewodniczqcy obrad Tadeusz Sopel wyrazil nadziejq, 2e Zarzqd Miejski weZmie pod

uwagp argumenty Pani Wojtasik.

A d .  2 1 .
Burmistrz Leszek Kapcia przedstawil sprawozdanie finansowe za trzy kwartaly biez4cego

roku /w zalqczeniv do protokotu/.
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Uwag nie zgloszono.

1'd.22
Burmistrz Leszek Kapcia przedstawil bilans czteroletniej dzialalnoéc\ lw zalqczeniu do

protokolu/.
Uwag nie zgloszono.

Radca Prawny Urzgdu Pani Danuta Kiwiorska powiedziala, 2e przez cztery lata zarówno
Rada jak i Zarzqd Miejski podjpli szereg uchwal. Wszystkie uchwaly zostaly podjpte zgodnie
z prawem; 2adna uchwala nie zostala uznana za niewaznq przez organ nadzoru. W dwóch
przypadkach str.vierdzono nieistotne naruszenie prawa. Pani Kiwiorska uwaza. 2e fo migdzy innymi
jej zasluga. Nie jest Radc4 spolegliwym, czasem przykro jej bylo o czymS mówió, ale zostala
posfuchana. Równiez uchwala tak skrytykowana, jest zgodna z prawem. Pani Kiwiorska
podzigkowala za wspolpracp, a wszystkim kandydatom 2yczyla wygrania wyborów.

Pan Henryk Michalkiewicz podzigkowal za zaproszenie na sesjg. Powiedzial, 2e z tq RadQ
przeLyt dobre i zle chwile. Zauwa2yl, zekampania wyborczaruszyla pelnq par4, jednak demokracia
to wolnoSó, a nie dowolnoéó. Czgsto mySlimy podobnie jak w komedii ,,Sami swoi" - prawo
prawem, a sprawiedliwoéó musi byó po naszej stronie. Pan Michalkiewicz vwa2a, 2e przyklad Pani
Wojtasik éwiadczy o tym, i2 podjgcie uchwaly r.v sprawie wylqczenia lokali ze sprzeda2y bylo
sfuszne. Rozruch budownictwa mieszkaniowego jest spraw4 trudnq i mog4 sobie na to pozwolió
jedynie samorz4dy duZych miast, przynajmniej do czasu, a2 zmien\ sip polityka finansowa paistwa.
Mity o dfugach, podawane przez media byly mocno przesadzone. Nikt nie powiedzial ile dfugu ta
Rada dostala w spadku - w 1999 roku bylo to 7 458 000. Na dzieh 3l marca 2002 roku l1czne
zobowrqzania gminy wynosily 12 875 670 zl, ale to nie byl udzial tylko tej Rady, lecz równiez
poprzedniej, która rozpoczgla potpzne inwestycje, a my musielismy je skoúczyó. Na budowp
plywalni mial przekazaó érodki PFRON, Kuratorium - niestety skoiczylo siE na deklaracjach. Tak
potgzne inwestycje realizor.vano praktycznie r.vlasnymi silami. Finansowanie oSwiaty kosztowaio
ponad 6 milionów, na co zaci4gnigto kredyt. Wynikalo to ze zlej sieci szkü, poniewaz reforma
systemu oSwiaty zakladala likwidacjg malych, nierentownych szkóI. Nasi poprzednicy na wzigli sig
za to w ogóle, znaj4c bardzo trudny temat. Ta Rada funkcjonowala w okresie 4 wielkich reflorm,
które równie2 dolozyly swoj4 czqstkg do takiej sytuacji. Równiez radni, którzy byli w poprzedniej
kadencji dolozyli swoj4 cz4stkg przez pod,ejmowanie decyzji o rozpoczQciu nie zawsze trafnych
inwestycji. Mówiono, 2e Michalkiewicz uciekl izostawil gming w dtugach. a przecieL
reprezentowaL rzqdzqc4 koalicjp. Jaka wigc to byla ucieczka? Poza tym kazdemu mo2na by Zyczyó
takiej ,,ucieczki" do Urzgdu Wojewódzkiego na stanowisko doradcy r.vojer,vody i mieó wplyw na
decyzje dotyczqce równiez tej gminy. Dzigki temu udalo sig coÉ zrobió dla miasta: pozyskaó Érodki
na oÉwietlenie, na ul. Malogoskq czy doprowadzió do uratowania ciuchci, wspieraó Euroubojnip.
,,Dla mnie to byl awans i powolanie" powiedzial Pan Michalkiewicz. .,Ten bilans jest równiez
moim bilansem, a jesteSmy pierwszymi, którzy taki bilans zrobili. Zyczq wygrania wyborów i nie
skladania pustych obietnic, bo najlatwiej obiecywaó zlote góry, ale póíniej przychodzi szara
rzeczywistoÉó i prawo. Kr¡yka jest dobra, ale rzeczowa i konstruktywna, natomiast z faktami sie
nie dyskutuje".
Pan Michalkiewicz podzigkowal wszystkim za wspolpracg.

Przewodniczqca Komisji Rewizyjnej podziqkowala wszystkim czlonkom Komisji zaudzial
w pracach. Komisja niejednokrotnie narazila sig niektórym osobom, ale taka jest jej rola. Pani
Wiéniewska podzigkowala równiez burmistrzom, zarzqdowi, radcy prawnemu oraz kierownikom.

Przewodnicz4cy Komisji Budzetu, Gospodarki i Mienia Pan Tomasz Baranski podzigkowal
za wspólpracg czlonkom Komisji, burmistrzom oraz naczelnikom. Radny Baraírski uwa2a, tz
wbrew opiniom, w tej Radzie byli równiez ludzie inteligentni i kompetentni.

Pan Wieslaw Sulek powiedzial, 2e jego marzeniem bylo mówió w sprawach waznych
jednym glosem. Niestety, czasem byla gorycz. Radny Sulek w imieniu radnych RS AWS
podzipkowal wszystkim za wspólpracp.
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Radny Czeslaw Blicharski w imieniu koalicji podzigkowal za wspólpracp i poparl
stwierdzenie radnego Baraúskiego,2e w tej radzie bylo wielu kompetentnych radnych.

Pani Kozlowska chcialaby wiedzieó, na co poszlo 1l milionów dlugu. Przyjdzie nastqpna
Rada i otrzymajqna starcie tyle dlugu?

Pan Kazimierz Grabowski przypomnial, 2e burmistrz mówil, i2 poprzednia Rada zostawila
ponad 7 ml dlugu, a nie powiedzial,2e przyjdzie nastppna Rada, która otrzyma prawie l2 ml dtugu.
Pan Grabowski pyta ile kosztowala plywalnia i ile gmina rocznie doplaca do utrzymania plywalni.
Czy zamiast tego nie byloby lepiej wybudowaó budynek komunalny ? Burmistrz mówi, 2e kontakty
miEdzynarodowe jest to promocja naszego miasta, ale jest ona prowadzona za pieni4dze
podatników. Czy gmina dokladaj4c do promocji Unii Europejskiej dolo2y równieZ do promocji
negatywnej?

Burmistrz Kapcia powiedzial, 2e pewne decyzje trzeba bylo wartoSciowaó. Nie my
wymySliliSmy reformg. Subwencja nie wystarczala na utrzymanie szkóI. Bez zaci4gania kred¡ów
popadlibySmy w marazm i stagnacje.
OdnoSnie tlnii ka2dy bqdzie mial mo2liwoSó wypowiedzenia sig w referendum. Szczególy
dotycz4ce wydatków znajdujq sip w informacji.

Pan Grabowski zwrócil uwagg, 2e nie otrzymal odpowiedzi w sprawie ptywalni.
Burmistrz Kapcia odpowiedzial, 2e szczególowe informacje mo2na uzyskaó u Pana

Wolskiego.Przetarg opiewal na okolo 4 ml, a budowa kosáowala okolo 5,5 ml. Do utrzymania
ptyrNalni rocznie doklada siq okolo 600 - 700 tys. W Polsce jednak nie ma ptywalni, która
utrrymalaby siE sama. Pewne rzeczy jednak s4nieprzeliczalne: mlodzie? z sekcji ptywackiej zajgla
III miejsce w zawodach na szczeblu wojewódzkim.

Pani Kozlowska powiedziala, 2e nie otrzymala odpowiedzi na zadane pytanie.
Burmistrz przypomnial,2e odpowiadal, ale Pani Kozlowska nie sluchala. W zwi4zku z tym

zaprosil jqdo Urzqdu Miejskiego, gdzie otrryma szczególowe informacje.
Pani Ehbieta Wiéniewska w odpowiedzi zacytowala Pani Kozlowskiej urywek

,,informacji..." jednak Pani Kozlowska w tym czasie opuScila salp obrad.
Przewodnicz4ca Rady Teresa Szwach podziqkowala za wspólpracq lw zalqczeniuJ oraz

przeke, ala radnym i burmistrzom I isty z podzigkowaniami I w zalqczeniu/ .
Pan Grabowski w imieniu wszystkich zapraszanych goSci podzigkowal za zaproszenia na

sesje Rady Miejskiej.
Burmistrz Leszek Kapcia podzigkowal za zaufanie, jakim go oMarzono. Powiedzial, 2e fe

l0 miesiqcy nie bylo stracone. PotrafiliSmy du2o zdzialaé. Zadaria zostaly ztealizowane.
Burmistrz podzigkowal za wspótprace radnym, bylemu burmistrzowi Henrykowi Michalkiewiczowi
oraz Kierownikom. Wszystkich obecnych zaprosil na tort i lampkE szampana.

Ad.23.
Ze wzglgdu na wyczerpanie porz4dku obrad Przewodnicz4ca Rady Teresa Szwach,

o godzinie 1220 zatrtkngla obrady L sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.
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